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Commission de l'Intérieur, de la 
Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse 
Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken 
 

du 

 

MARDI 27 JUIN 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

DINSDAG 27 JUNI 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.25 uur en voorgezeten door mevrouw Sigrid 
Goethals. 
La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 25 et présidée par Mme Sigrid Goethals. 
 

01 Vraag van Sigrid Goethals aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 

Telecommunicatie en Post) over "De invoering van maaltijdcheques" (55037569C) 

01 Question de Sigrid Goethals à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "L'instauration de chèques-repas" (55037569C) 
 

01.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, we lazen dat de 

ministerraad op vrijdag 16 juni besliste om maaltijdcheques in het 
federaal administratief openbaar ambt in te voeren vanaf 1 januari 
2024. In het verleden had u aangekondigd dat er zou moeten worden 
gewacht tot de lente van volgend jaar, een paar maanden langer dus. 
De geplande effectieve loonsverhoging blijft echter wel uitgesteld. Ik 
krijg daardoor het gevoel dat de maaltijdcheques worden ingezet ter 
vervanging van het loon, terwijl het louter om een aanvulling op het 
loon gaat. Het zal erop aankomen de gemaakte beloften omtrent de 
verhoging van de lonen effectief na te komen. 
 
Waarom is de invoering er nu toch vroeger gekomen? Wat zal de 
jaarlijks budgettaire impact zijn van die maatregel? 
 
De dagelijkse forfaitaire verblijfsvergoedingen zullen worden 
opgeheven. Wat zullen de voor- en nadelen daarvan zijn? 
 
Heeft de invoering van de maaltijdcheques invloed op de toch vrij lage 
prijzen in de bedrijfsrestaurants? Zullen die nu verhoogd worden? Wat 
onze fractie betreft, is het het ene of het andere. Wat is de mening van 
de vakbonden daarover? Achten zij de maatregel van de 
maaltijdcheques en het aanhouden van lage prijzen in de 
bedrijfsrestaurants combineerbaar en financieel haalbaar? 
 
Zult u nog werk maken van een loonsverhoging? Wordt die nog steeds 
doorgevoerd in de lente van 2024? 
 

01.01  Sigrid Goethals (N-VA): Il 

semble que les fonctionnaires de 
l'administration fédérale recevront 
des chèques-repas plus tôt 
qu'initialement annoncé, c'est-à-
dire à partir du 1er janvier 2024 au 
lieu du printemps 2024. L'aug-
mentation salariale effective qui 
avait été prévue est en revanche 
reportée. 
 
Pourquoi la date d'introduction des 
chèques-repas a-t-elle été avan-
cée? Quelle sera l'incidence 
budgétaire annuelle de cette 
mesure? Quels sont les avantages 
et les inconvénients de la 
suppression des indemnités for-
faitaires journalières de séjour? 
L'instauration des chèques-repas 
aura-t-elle une influence sur les 
prix avantageux actuellement 
pratiqués dans les restaurants 
d'entreprise? Les syndicats es-
timent-ils que la mesure relative 
aux chèques-repas peut être 
combinée au faible niveau des prix 
dans les restaurants d'entreprise et 
que cette situation serait 
financièrement tenable? L'aug-
mentation salariale est-elle tou-
jours prévue pour le printemps 
2024?  
 

01.02 Minister Petra De Sutter: Mevrouw Goethals, bedankt voor uw 01.02  Petra De Sutter, ministre: 
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vragen met betrekking tot de invoering van maaltijdcheques voor 
federale ambtenaren.  
 
Bij de besprekingen van de begrotingscontrole voor 2023 is er een 
akkoord bekomen om, in afwijking van de beslissingen van de 
ministerraad van 18 oktober 2022, de maaltijdcheques vanaf 1 januari 
2024 in te voeren. Dat is dus drie maanden eerder dan afgesproken. 
Er is ook in de nodige budgettaire middelen voorzien. Dat was een 
onderdeel van de onderhandelingen over de begrotingscontrole. Ter 
herinnering, toen we de eerste akkoorden met de syndicale 
organisaties aan het voorbereiden waren, was de vraag om 
maaltijdcheques in te voeren vanaf 1 november 2022. Er zit dus al wat 
vertraging op. 
 
De budgettaire kostprijs van de maatregel voor heel het federaal 
administratief openbaar ambt op jaarlijkse basis werd op 54,3 miljoen 
euro ingeschat. De afschaffing van de occasionele dagelijkse 
verblijfskostenvergoeding waaraan u refereerde, brengt structureel op 
jaarbasis 1,7 miljoen euro op. Dat is ruimschoots onvoldoende om dat 
te compenseren. 
 
We hebben in de regering wel afgesproken dat de invoering van de 
maaltijdcheques, die grotendeels een structurele meeruitgave is, voor 
een deel zal worden gekoppeld aan het herbekijken van onze visie op 
de bedrijfsrestaurants. Dat is dus een rationaliseringsoefening. 
 
De voorbereidingen zijn momenteel lopende op het niveau van de 
administratie. De prijzenpolitiek van de maaltijden kan zeker deel 
uitmaken van die herbekeken visie. Ik wacht op een voorstel van de 
administratie. Wel zal het zeker mogelijk zijn om de maaltijdcheques in 
de restaurants te gebruiken en om de maaltijden op een democratisch 
prijsniveau te houden. De waarde van de maaltijdcheques zal dan 
logischerwijze in de prijs van de maaltijd moeten worden opgenomen. 
 
De vakbonden hebben een presentatie gekregen in het kader van die 
nieuwe visie op de bedrijfsrestaurants. Zij zullen uiteraard verder bij de 
geplande werkzaamheden worden betrokken. 
 
Ik wil benadrukken dat het mechanisme wel anders is, maar dat het 
invoeren van de maaltijdcheques toch echt een reële verhoging van de 
koopkracht met ongeveer 1.000 euro netto per jaar betekent.  
 
De andere aspecten van het sectorale voorakkoord zullen verder 
worden besproken binnen de regering. In antwoord op uw zeer 
rechtstreekse vraag kan ik bevestigen dat dit dossier voor mij zeker 
niet afgesloten is. 
 

Au cours de la discussion du 
contrôle budgétaire pour 2023, il a 
été décidé d'instaurer les chèques-
repas à partir du 1er janvier 2024, 
soit trois mois plus tôt que prévu. 
Un budget de 54,3 millions d'euros 
sur une base annuelle a été prévu 
à cet effet. La suppression de 
l'indemnité journalière occasion-
nelle pour frais de séjour rapporte 
structurellement 1,7 million d'euros 
par an. 
 
Nous nous sommes mis d'accord, 
au sein du gouvernement, pour lier 
partiellement l'instauration des 
chèques-repas à une vision revue 
des restaurants d'entreprise. À 
l'heure actuelle, l'administration 
élabore cette vision et la politique 
des prix des repas peut 
certainement en faire partie. 
J'attends une proposition. En 
revanche, il sera possible d'utiliser 
les chèques-repas dans les 
restaurants et de maintenir le prix 
des repas à un niveau 
démocratique. La valeur des 
chèques-repas devra alors être 
comprise dans le prix du repas. 
Une présentation a été organisée 
sur ce point pour les syndicats, qui 
continueront d'être associés aux 
travaux prévus. 
 
L'instauration des chèques-repas 
représente tout de même une 
augmentation réelle du pouvoir 
d'achat d'environ 1 000 euros nets 
par an. Les autres aspects du 
préaccord sectoriel seront discutés 
plus avant au sein du 
gouvernement. À mes yeux, ce 
dossier n'est certainement pas 
clos.  
 

01.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw pertinent en uitgebreid antwoord, zoals ik het overigens van u 
gewend ben.  
 
Het hele concept van de bedrijfsrestaurants moet worden herbekeken. 
Prijsstijgingen ter compensatie zijn wellicht aan de orde, want elke euro 
kan maar één keer worden uitgegeven, zoals u zeer goed weet. We 
zitten al met een zware financiële kater in deze legislatuur en moeten 
de uitgaven dus goed in het oog houden.  
 
Ik volg het graag verder op met u en het verheugt me dat u aangeeft 
dat het dossier vooralsnog niet is afgesloten. Er volgen beslist nog 
vragen. Alvast mijn dank. 

01.03  Sigrid Goethals (N-VA): Il 

faudra examiner le concept de la 
cantine d'entreprise dans son 
ensemble. Des augmentations de 
prix compensatoires seront sans 
doute nécessaires, car cha-
que euro ne peut bien entendu être 
dépensé qu'une seule fois.  
 



CRIV 55 COM 1135 27/06/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

3 

 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitster: Vraag nr. 55035641C van mevrouw Bonaventure wordt omgezet in een schriftelijke vraag. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 14.31 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 14 h 31. 
 
 
  

 


